
 

Zápisnica 
z rokovania Komisie podnikania a cestovného ruchu  

pri OZ v Slovenskej Ľupči 
zo dňa 21. júna 2023        č. 02/2023 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Program:  

1. Otvorenie rokovania  a predstavenie členov komisie 

2. Aktualizácia obecného webu 

3. Vytvorenie grafického manuálu 

4. Realizácia projektu náučného chodníka za hradom 

5. Programový rozpočet obce 

 
 
 
K bodu č. 1: 
Zasadnutie komisie otvoril a viedol predseda komisie Mgr. Vladimír Homola, ktorý prítomných 
privítal a oboznámil s programom komisie.  
 
K bodu č. 2: Aktualizácia obecného webu 
Pri tvorbe súčasného obecného webu vypadla z neho značná časť obsahu venovaná 
informáciám o podnikateľských subjektoch a cestovnom ruchu. 
Diskusia: 
p. Homola – v novom obecnom webe absentujú informácie o podnikateľských subjektoch a o 
možnostiach ubytovania, stravovania a ďalších oblastí cestovného ruchu, ktoré boli dostačujúco 
spracované v pôvodnom webe v časti: 
 https://povodnyweb.slovenskalupca.sk/obec-2/cestovny-ruch/hrad-lupca/index.html, takže 
tento obsah stačí už len preklopiť do aktuálneho webu. 
p. Lamperová – v pôvodnom webe bol problém s aktualizáciami, nebolo možné tam nič 
pridávať a meniť. 
p. Homola – členovia komisie navrhujú vytvoriť v súčasnom webe časť „návštevník“, kde by 
sa nachádzal zoznam miestnych firiem a informácie možnostiach cestovného ruchu a aby 
celkove prehľadávanie bolo jednoduchšie a intuitívnejšie 
 



Hlasovanie: 
počet členov komisie:  10 
prítomní:   6 
hlasovali za: (V. Homola, M. Tomášik, M. Moravčík,  A. Kazárová, M. Máder, 

E. Lamperová) 
hlasovali proti:  0 
hlasovania sa zdržali:  0 
Prijaté uznesenie: 
Komisia navrhuje na oficiálnej webovej stránke obce Slovenská Ľupča vytvoriť položku 
„Návštevník“, kde by boli preklopené informácie zo staršej verzie webu. Tento obsah sa bude 
postupne aktualizovať informáciami o miestnych podnikateľských subjektoch a možnostiach 
cestovného ruchu. 
 
 
K bodu č. 3: Vytvorenie grafického manuálu 
Obec Slovenská Ľupča nedisponuje grafickým, ktorý definoval zásady a pravidlá pre tvorbu 
obecných výstupov (napríklad tlačoviny, infotabule a prvkov vo verejnom priestore). 
Diskusia: 
p. Homola – je to základný nástroj, ktorý by zjednotil pravidla pri tvorbe obecných výstupov,  
ktoré by budovali vizuál a charakter obec. Grafický manuál musí vychádzať zo symbolov obce 
a obecných farieb(žltá a modrá). Člen komisie Juraj Valica oslovil Akadémiu umení v BB, 
ktorej študenti by tému grafického manuálu obce Slovenská Ľupča mohli spracovať v rámci 
záverečných ročníkových prác. 
p. Tomášik – mám záujem o preštudovanie predložené príkladu grafického manuálnu hradu 
Ľupča, aby som mohol predložiť prípadné návrhy na jeho zadanie. 
Hlasovanie: 
počet členov komisie:  10 
prítomní:   6 
hlasovali za: (V. Homola, M. Tomášik, M. Moravčík,  A. Kazárová, M. Máder, 

E. Lamperová) 
 
hlasovali proti:  0 
hlasovania sa zdržali:  0 
Prijaté uznesenie: 
Komisia navrhuje v spolupráci s ďalšími komisiami zriadených obecným zastupiteľstvom  
pripraviť materiál, ktorý by definoval kritériá pre tvorbu grafického manuálu obce S. Ľupča. 
Obecnému zastupiteľstvu navrhuje prerokovať aj symbolickú odmenu za víťazný návrh, 
prípadne inú formu motivácie.   
 
 
K bodu č. 4: Náučný chodník za hradom 
Cieľom projektu je zvýšiť atraktivitu riešeného územia pre návštevníkov a zároveň poskytnúť 
lepšie spoznanie vlastnej obce pre miestnych obyvateľov. 
Diskusia: 
p. Homola – ako sme spomínali na našom poslednom stretnutí, spoluúčasť a pomoc na realizácii 
projektu náučného chodníka za hradom by mala byť našou prioritou v oblasti rozvoja CR. 
p. Máder – niečo  podobné sa nám podarilo vybudovať v Brezne. Pri realizácii sme sa 
inšpirovali aj zvernicou rodiny Moravčíkovcov. Neskôr v Brezne vznikla aj rozhľadňa 
v súčasnosti je táto lokalita jedna z najnavštevovanejších v okolí mesta.  



p. Kazárová – na realizáciu tohto projektu, ktorý bol podaný cez MAS bolo vyčlenených v tejto 
etape 50 000€. Realizácia projektu by mala byť ukončená v roku 2024. Zrealizovali sme už aj 
stretnutie s p. starostom, konateľom OPL, kde bolo dohodnuté, že sa začne s údržbou poľných 
ciest v réžii OPL. 
p. Homola – cestovný ruch je potrebné smerovať týmto smerom, pretože sú tu vytvorené 
prirodzené predpoklady na jeho rozvoj lipová alej, CO kryt, súkromný zverien. 
p. M. Moravčík – zverien sme vybudovali a udržujem už niekoľko rokov v rámci našich 
súkromných aktivít. V predošlých volebných obdobiach sme mali záujem o rozvoj týchto 
aktivít, ale naše návrhy boli obecným zastupiteľstvom zamietnuté. Teší nás záujem verejnosti 
o túto lokalitu a preto uvítame jej zmysluplné budovanie a zaistenie jej udržateľného rozvoja.  
Hlasovanie: 
počet členov komisie:  10 
prítomní:   6 
hlasovali za: (V. Homola, M. Tomášik, M. Moravčík, A. Kazárová, M. Máder, 

E. Lamperová) 
 
hlasovali proti:  0 
hlasovania sa zdržali:  0 
Prijaté uznesenie:  
Navrhuje starostovi obce a povereným zamestnancom obce, ktorí sú zapojení do realizácie 
projektu Náučného chodníka za hradom Ľupča, pravidelne informovať a zapájať členov 
Komisie PaCR konkrétnymi úlohami spojenými s realizáciou tohto projektu (napr. tvorba 
textov a obsahu pre infotabule atď.).    
 
 
K bodu č. 5: Programový rozpočet obce 
Prináša lepšiu prehľadnosť pre obyvateľov a väčšiu transparentnosť s nakladaním verejných 
financií, ako klasicky zaužívaný účtovný (tabuľkový) rozpočet.  
Diskusia: 
p. Homola – je  to aj vynikajúci manažérsky nástroj, v ktorom by sme si mali prehľadne 
roztriediť náklady obce na ďalšie roky, napr. na propagáciu obce, rozvoja CR, podpory 
podnikania, nastaviť ciele a merateľné ukazovatele, podľa ktorých sa bude dať jasne zhodnotiť, 
či obec tieto ciele napĺňa. Mali by sme sa inšpirovať programovými rozpočtami z iných miest 
a obcí, kde to funguje na dobrej úrovni.  
Hlasovanie: 
počet členov komisie:  10 
prítomní:   6 
hlasovali za: (V. Homola, M. Tomášik, M. Moravčík,  A. Kazárová, M. Máder, 

E. Lamperová) 
 
hlasovali proti:  0 
hlasovania sa zdržali:  0 
Prijaté uznesenie:  
Keďže vyslovene oblasť podnikania a cestovného ruchu nezastrešuje na obecnom úrade žiadny 
zamestnanec, plán a realizácia programového rozpočtu je na pleciach najmä Komisie PaCR. 
Vzhľadom na uvedené sa komisia zameria pri plánovaní priorít oblasti rozvoja podnikania a 
CR na ďalšie obdobie skôr na kvalitu ako na kvantitu. Na zasadnutiach komisie sa budú 
pravidelne vyhodnocovať plnenia stanovených priorít a ukladať obecnému úradu zápisom 
(prípadne uznesením) plnenie ukazovateľov programového rozpočtu pre tieto oblasti. 
 



 
zapísala: Zuzana Bačová 

doplnil: Mgr. Vladimír Homola 


